
Valtuustoaloite laskutuksen avoimesta datasta.

”Ostolaskudatan avaaminen on kunnille ja kuntayhtymille vapaaehtoista, eli laista tulevaa 
velvoitetta siihen ei ole. Datan avaaminen voi olla kuitenkin hyödyllistä ja edistää kunnan 
avoimuutta ja vahvistaa siten demokratiaa sekä tukea kunnan kustannustietoista toimintatapaa.”

https://www.avoindata.fi/data/fi/dataset/kuntien-ja-kuntayhtymien-ostolaskudatan-avaamisen-ohje

”Miksi dataa avataan kunnissa? 

Dataa avaamalla voidaan lisätä kunnan avoimuutta ja vahvistaa siten demokratiaa. Datan avaamisen 

tavoitteet voivat olla kirjattu myös kunnan strategiaan.

Dataa avaamalla voidaan tukea myös kunnan elinkeinoelämää avaamalla yrityksiä kiinnostavaa dataa. 

Esimerkiksi kunnan ostolaskudatan avaamisella voidaan pyrkiä vahvistamaan organisaation talouskuria ja 

toisaalta avoimesti kertoa kunnan rahojen käytöstä eli siitä, miltä yrityksiltä kunta ostaa tuotteita ja 

palveluita. Yrityksiä tämä data kiinnostaa esimerkiksi palveluiden kilpailutustilanteessa tai tuotteiden ja 

palveluiden markkinoinnin kannalta.

Datan avaaminen voi olla myös keino lisätä datan hyödyntämistä omassa organisaatiossa, kun data on 

helpommin saavutettavissa oman organisaation käyttötarpeisiin.”

https://www.kuntaliitto.fi/kuntajohtaminen-ja-digitalisaatio/kuntien-digikehittaminen/datan-avaaminen-

kunnassa

Avoimuuden edistämiseksi, esitämme ostolaskudatan avaamista julkiseksi viipymättä.

Perussuomalaisten valtuustoryhmä:

Miika Oksanen  ____________________

Janne Kuoppamäki ____________________

Sami Oja ____________________

Tea Ruha ____________________

Jarkko Ollila ____________________


